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Protokół nr 19/2016 

z posiedzenia Rady Osiedla Podjuchy w dniu 06.04.2016. 

 
Obecni: 10 radnych oraz 11 gości. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Powitanie gości. Sprawdzenie listy obecności. Stwierdzenie quorum. Przyjęcie porządku 

obrad. 

2. Głosowanie nad przyjęciem protokołu z posiedzenia RO Podjuchy z dnia 23.03.2016. 

3. Podziękowania członkom rady za udział w PCHLIM TARGU PODJUCHY 2016. 

4. Spotkanie z Prezydentem Miasta Szczecina. 

5. Uchwała w sprawie dzierżawy gruntu. 

6. Ordynacja wyborcza do Rad Osiedli. 

7. Idea ogrodu społecznego w Podjuchach. 

8. Wybór wariantu przebiegu chodnika wzdłuż ulicy Falskiego. 

9. Uwagi do startu TELEBUSA PODJUCHY. 

10. Szkic projektu lapidarium Sąsiedzka- Tucholska. 

11. Ogłoszenie przetargu w sprawie chodnika przy ulicy Olkuskiej. 

12. Propozycje zmian w siedzibie Rady. 

13. Zapytanie Rady Osiedla Gumieńce. 

14. Praktyczna rada w ramach funkcjonowania systemu ALERT SZCZECIN. 

15. Wolne wnioski i postulaty. 

 

 

Ad.1. 

Powitano przybyłych na posiedzenie gości. Stwierdzono quorum. Przyjęto powyższy porządek 

posiedzenia.  

 

Ad.2. 

Zatwierdzono protokół z posiedzenia RO Podjuchy w dniu 23.03.2016. 

 

Głosowało 7 osób (Grzegorz Mikut opuścił salę): 

„za” – 7 osób, 

„przeciw” – 0 osób, 

„wstrzymuję” – 0 osób. 

 

Ad.3. 

Przewodniczący podziękował członkom rady, którzy zaangażowali się w PCHLI TARG PODJUCHY 2016. 

 

Radny Grzegorz Mikut ponownie dołączył do obrad. 
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Ad.4. 

Maciej Szyszko poinformował, że 20 kwietnia w ZS nr 15 o godzinie 18.00 odbędzie się posiedzenie 

sprawozdawcze Rady Osiedla, podczas którego gościem będzie Prezydent Miasta Szczecina Piotr 

Krzystek. 

 

Do obradujących dołączył Wiceprzewodniczący Piotr Marecki. 

 

Ad.5. 

Uchwałą nr 43/16 Rada Osiedla Podjuchy wyraziła pozytywną opinię w zamiarze dzierżawy 

nieruchomości gminnej nr 1 obręb 4110 położonej przy ulicy Karpiej w Szczecinie. Nieruchomość 

użytkowana będzie do celu uprawy roślin (zieleń, warzywa). 

 

Głosowało 9 osób: 

„za” – 9 osób, 

„przeciw” – 0 osób, 

„wstrzymuję” – 0 osób. 

 

Ad.6. 

Przewodniczący poinformował, iż równolegle z trwającym posiedzeniem Rady Osiedla odbywa się 

posiedzenie Miejskiej Komisji Wyborczej, na które oddelegowany został radny Jarosław Warchoł. Na 

posiedzeniu MKW mają zostać omówione propozycje zmian w ordynacji wyborczej do Rad Osiedli. 

 

Ad.7. 

Głosu udzielono Pani Magdalenie Figiel, która wyszła z inicjatywą utworzenia na terenie Podjuch 

ogrodu społecznego.  Omówiła ona ogólne zasady funkcjonowania takich ogrodów oraz społeczne 

korzyści wynikające z ich prowadzenia. Poprosiła Radę Osiedla o wsparcie w znalezieniu 

odpowiedniego miejsca na terenie Podjuch, a także o pomoc w utworzeniu grupy osób 

zarządzających taką przestrzenią. 

Przewodniczący zaproponował pomoc w nagłośnieniu sprawy i w poszukiwaniu właściwej lokalizacji. 

Do czasu wykrystalizowania grupy liderów w ramach projektu, przewodniczący zaproponował udział 

w społecznym projekcie budowy lapidarium Sąsiedzka-Tucholska, który może być adekwatnym 

testem sprawności organizacyjnej grupy liderów. 

Do dyskusji włączył się także student Architektury Krajobrazu Piotr Uszykowski, oferując swoje 

wsparcie i sugerując pomoc ZUT-u. 

 

Ad.8. 

Omówiono dwa warianty budowy chodnika wzdłuż ulicy Falskiego. W obu przypadkach występuje 

szereg komplikacji. 

Wariant pierwszy – po stronie przeciwnej do linii zabudowań: 

a) Wymagane przesunięcie latarń. 

b) Wymagane umocnienie skarpy i budowa barierek. 

c) Wymagana wycinka drzew. 

d) Zwiększone ryzyko dla pieszych, w tym dzieci, które po wyjściu z posesji zmuszone będą do 

przechodzenia na drugą stronę jezdni. 

e) Większe ryzyko przekroczenia zaplanowanych kwot budżetowych. 



3 
 

Wariant drugi – po stronie linii zabudowań: 

a) Zmiana w zakresie parkowania przed blokiem Osiedla Taras Północ (równolegle, zamiast jak 

to jest obecnie poprzecznie do jezdni). 

b) Zwężenie chodnika w sąsiedztwie skrzynek elektrycznych znajdujących się w pasie 

drogowym. W kilku przypadkach może zaistnieć konieczność przesunięcia. 

c) Konieczność wycinki 11 świerków posadzonych w pasie drogowym z inicjatywy prywatnej. 

Ponieważ drzewa mają powyżej 10 lat ich wycięcie spowoduje konieczność nasadzeń 

kompensacyjnych. Uzyskano gwarancję nasadzeń w Podjuchach. 

d) W jednym przypadku bardzo utrudniona konieczność dowiązania chodnika do zjazdów z 

prywatnej posesji. Konieczność rozbiórki nielegalnych murków w pasie drogowym. Ryzyko 

sporu z właścicielem posesji. 

e) Zwiększone bezpieczeństwo pieszych zamieszkałych w prywatnych posesjach, w tym małych 

dzieci. 

f) Dowiązanie ciągu do arterii Olkuska (chodnik po tej samej stronie ulicy). 

g) Nieco większe szanse zmieszczenia się w zaplanowanym dla zadania budżecie. 

 

Uchwałą nr 44/16 Rada Osiedla Podjuchy po wnikliwej analizie dwóch możliwych wariantów 

przebiegu projektowanego chodnika przy ulicy Falskiego, jako właściwy uznała wariant jego 

przebiegu  po stronie zabudowy jednorodzinnej. 

 

UZASADNIENIE: 

Przedstawione przez Biuro Projektów Drogowych Aleksandra Nowik dwa warianty przebiegu 

chodnika wzdłuż ulicy Falskiego mają określone wady i zalety. W oparciu o terenową wizję, 

konsultacje z pracownikami ZDiTM oraz projektantem, za wybranym wariantem zdecydowanie 

przemawia bezpieczeństwo użytkowników zamieszkujących domy jednorodzinne wzdłuż ulicy 

Falskiego, a także nawiązanie pieszego ciągu do nowobudowanego ciągu w ramach jednej arterii - 

Olkuska-Falskiego.   

 

Głosowało 9 osób: 

„za” – 9 osób, 

„przeciw” – 0 osób, 

„wstrzymuję” – 0 osób. 

 

Ad.9. 

Przewodniczący poinformował, iż TELEBUS ma ruszyć 11 kwietnia 2016. ZDiTM zakwestionował 5 

lokalizacji przystanków wskazanych przez Radę Osiedla Podjuchy, są to: 

Przystanek Lechicka/Zamieć, 

Przystanek na końcu ulicy Ostowej/Lechicka, 

Przystanek Radosna/Dzika/Ostowa, 

Przystanek Skalista (KSP JPII), 

Przystanek Skalista/Ziarnista/Spiżowa. 

 

Przyczyną odrzucenia powyższych lokalizacji był brak możliwości bezpiecznego zawracania 8 

metrowym pojazdem, a także zły stan dróg mogący powodować przyspieszone zużycie pojazdów. 
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ZDITM podjął także decyzję o przeniesieniu proponowanego przez RO Podjuchy przystanku z ulicy 

Olkuskiej na ulicę Rudą uzasadniając tę decyzję brakiem chodnika na ulicy Olkuskiej, co wpłynęłoby 

na poziom komfortu pasażerów zmuszonych do wsiadania i wysiadania z TELEBUSA z/na trawę. 

Głosu udzielono 8 przybyłym na posiedzenie mieszkańcom ulicy Rudej, którzy sprzeciwili się 

lokalizacji przystanku TELEBUSA na tej ulicy ze względu na stłoczenie parkujących przed prywatnymi 

posesjami samochodów. Przewodniczący obiecał pertraktację w ich imieniu podczas planowanego na 

czwartek objazdu z ZDiTM. 

 

Ad.10. 

Do obradujących dołączył radny Jarosław Warchoł. 

 

Przewodniczący zaprezentował szkic projektu lapidarium, które miałoby zostać utworzone w parku 

przy ulicy Sąsiedzkiej i Tucholskiej, aby uporządkować ok. 40 poniemieckich nagrobków znajdujących 

się na tym terenie. Wszystkie prace przy budowie lapidarium będą wykonane w czynie społecznym 

mieszkańców Podjuch we współpracy z Radą Parafialną Parafii Św. Apostołów Piotra i Pawła w 

Podjuchach, Radą Osiedla Podjuchy, mieszkańcami oraz ZUK Szczecin. Rada Osiedla Podjuchy 

upoważniła przewodniczącego do dalszych uzgodnień w tej sprawie. 

 

Ad.11. 

Maciej Szyszko poinformował o ogłoszeniu przetargu w celu wyłonienia wykonawcy robót 

budowlanych chodnika przy ulicy Olkuskiej. Termin rozstrzygnięcia mija 20 kwietnia 2016. 

 

Ad.12. 

Postanowiono przeorganizować przestrzeń w siedzibie Rady Osiedla, jeśli zaistnieją sprzyjające do 

tego warunki.  

 

Ad.13. 

Przewodniczący przekazał zapytanie od Rady Osiedla Gumieńce w sprawie linii autobusowej 

Gumieńce-Bukowe. Radni zgodnie określili, iż przebieg tej linii w obszarze osiedla Podjuchy objąłby 

mało zamieszkane obszary od węzła Krygiera-Granitowa do wiaduktu Zdroje-Podjuchy. Proponowane 

rozwiązanie nie znajduje się w priorytetach Rady. 

 

Ad.14. 

Przewodniczący podzielił się swoimi doświadczeniami z użytkowania aplikacji ALERT SZCZECIN. W 

szczególności chodzi o ostrzeżenie w obszarze wysyłki zdjęć. 

 

Ad.15. 

Radny Jarosław Warchoł zdał relację z posiedzenia Miejskiej Komisji wyborczej w dniu 06.04.2016, 

które dotyczyło propozycji zmian w ordynacji wyborczej do Rad Osiedli. 

 

 

 

Protokołowała Marta Wójcik. 


